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Az  Országgyűlésről  szóló  2012.  évi  XXXVI.  törvény  28.  §-ának  (4)  bekezdése  alapján  „az
önkormányzatok  hitelfelvételével  kapcsolatos  szabályok  módosításáról”  címmel  a  mellékelt
határozati javaslatot kívánom benyújtani. 



...../2020. (.....) OGY határozat 

az önkormányzatok hitelfelvételével kapcsolatos szabályok módosításáról

Az Országgyűlés – felismerve azt, hogy az önkormányzatok jelentős forráshiánnyal küzdenek, és
egyre több esetben kénytelenek hitelfelvételhez folyamodni, továbbá a hitelfelvétellel kapcsolatos
jogszabályok  jelenleg  visszaélésekre  adhatnak  lehetőséget,  és  az  ezzel  kapcsolatos  szabályozás
módosítása mielőbb szükséges a felelős gazdálkodás és döntéshozatal megteremtése érdekében – a
következőképpen határoz:

1.  Az Országgyűlés  felkéri  a  Kormányt,  hogy az  önkormányzatok  hitelfelvételével  kapcsolatos
szabályok átalakítását a lehető legrövidebb időn belül, az alábbiak figyelembevételével dolgozza ki,
és haladéktalanul nyújtsa be az Országgyűlésnek:

a)  az  önkormányzat  nem  vállalhat  kötelezettséget  olyan  hitel  terhére,  amely  még  nem  került
folyósításra; és

b) a kormányhoz beérkező hitelfelvételi engedélykérelemről annak beérkezését követő 30 napon
belül dönteni kell.

2.  A  fenti  szabályozás  oly  módon  kerüljön  megalkotásra,  hogy  az  önkormányzatokat  a
költséghatékony hitelfelvételre ösztönözze.

3. Ez a határozat a közzétételét követő napon lép hatályba.
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Általános indokolás

Dunaújváros előző városvezetése a 2019-es önkormányzati választások közeledtével olyan hitel
terhére  vállalt  anyagi  kötelezettségeket,  amit  még  meg  sem  kapott.  Eleve  a  hitelfelvétel
körülményei  sem  voltak  tisztázottak,  hiszen  olyan  információk  láttak  napvilágot,  miszerint
egyáltalán nem, vagy késve érkeztek meg a hitelfelvételi kérelmek a Kormány részére. Ezen
negatív  körülmények  tisztázása  az  új  városvezetést  öröksége  lett,  és  megoldásuk  komoly
költségvetési  terhet is jelentett.  Nemrég feljelentés is született,  hiszen fennáll  a költségvetési
csalás gyanúja is. A határozati javaslat tartalma az önkormányzati hitelfelvételek körülményeit
tisztázza  mind az  önkormányzatok,  mind a  hitelező  intézmények,  mind pedig  a  kormányzat
között.
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